

[中英文]创刊于2013年

058

VOLUME 10 ISSUE 4 2022. 08

CN 10-1467/TU
ISSN 2096-336X
NATIONAL CIRCULATION CODE 80-985

SUPERVISOR

Ministry of Education of the People's Republic of China

ADMINISTRATORS

Higher Education Press Peking University

PUBLISHER

Higher Education Press

ORGANIZER

College of Architecture and Landscape, Peking University

All rights reserved. The contents should not be reproduced in any form, either in whole or in part, without written permission from the editorial department. The publisher has attempted to trace and acknowledge all sources for images used in this magazine, and we apologize for any errors and omissions.

AIMS AND SCOPE Landscape Architecture Frontiers puts its focus on the intersecting spheres of academic research and design practice in landscape architecture, discussing new opinions, theories, and approaches to address environmental and ecological issues through Landscape Architecture: advocating new aesthetics and new culture which benefit the beauty of China and the world by introducing and promoting most recent practice of landscape architecture. It acts as a bridge connecting research and social needs, science and art, leading the development of the discipline. Our audience includes researchers and professional architects, faculties and students. policy makers in related fields, and people who work on the environmental constructions in both urban and rural areas.

CONTENTS

EDITORIAL

4 Provincializing Transnational Landscape ZHANG Yichi

PAPERS

- The Replanting and Localizing of Chineseness in Whampoa's Garden of Singapore **FENG Lishen**
- The Production of Global Space Under the Transnational Entrepreneurship: Empirical Study on Yiwu, Zhejiang Province, China

 XIE Shuyi, JIANG Yingle, YI Hai
- Construction of Climate Adaptability Evaluation Indicator System for Urban Spaces in the Severe Cold Zones of China—A Case Study on the Central Area of Harbin JIANG Cunyan, LENG Hong, YUAN Qing

VIEWS & CRITICISMS

70 The Practice and Representation of Urban Parks in Shenzhen Special Economic Zone in the 1980s

LIU Xinyu, WANG Xiaojun, XUE Qiuli

EXPERIMENTS & PROCESSES

- Rebranding Terroir: Ethnoecology and Tea Agro-Ecosystem Management in Response to Increased Market Integration in Southern Yunnan, China

 Sammi Wae Ki WONG
- 96 Bench Dragon Ever-living: Using Ritual Design to Shape the Localized Mode of Tree Burial in China

CHEN Jiacheng

LADSCAPE ARCHITECTURE FRONTIERS 景观设计学

[中英文] 创刊于2013年

058

VOLUME 10 ISSUE 4 2022. 08

CN 10-1467/TU ISSN 2096-336X 邮发代号 80-985

主管单位

中华人民共和国教育部

主办单位

高等教育出版社 北京大学

出版单位

高等教育出版社

承办单位

北京大学建筑与景观设计学院

本刊保留所有刊载文章及图片的文字、电子、网络版的专有出版权,未经许可,任何人不得以营利为目的复制、转载、摘编、改编、翻译、注释、整理、编辑等,本刊保留对侵权者采取法律行动的权利。

目标与范围 《景观设计学》定位于景观设计的学术研究与设计实践的交叉领域,探讨如何通过景观设计学途径,探索解决中国和世界生态与环境问题的新观念、新理论和新方法;通过介绍和推广前沿景观设计实践,倡导有助于实现美丽中国与美丽地球的新美学和新文化;架设研究与社会需求之间、科学与艺术之间的桥梁,引领当代景观设计学科的发展。读者群为相关领域的科研人员和专业实践群体、院校师生、决策者和广大城乡环境的建设者

目录

主编寄语

4 跨境景观本土化 张亦弛

论文

- 8 新加坡南生花园中国特征的移植与本土化 冯立燊
- **22** 跨国商贸主义背景下全球化空间的生产:基于浙江省义乌市的实证研究 谢舒逸,江颖乐,易海
- **45** 中国严寒地区城市空间的气候适应性评价指标体系构建研究——以哈尔滨市中心 城区为例

蒋存妍,冷红,袁青

观点与评论

70 20世纪80年代深圳经济特区城市公园的实践与表现 刘新宇,王晓俊,薛求理

探索与过程

84 重述一方风土:云南南部市场整合加强背景下的民族生态学与茶农业生态系统管理

王蔚淇

96 生生不已的板凳龙:用仪式设计塑造中国本土的树葬模式 陈嘉诚